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Az Erasmus + pályázatról gimnazista koromban hallottam először, és már akkor 

megfogalmazódott bennem, hogy egyszer szeretném kipróbálni magam egy másik országban. 

Amikor nyílt napon voltam az egyetemen, már akkor tájékoztattak minket erről a lehetőségről, 

meséltek korábbi hallgatók tapasztalatairól. Ekkor újabb motivációt kaptam, de sajnos a 

COVID időszak miatt elbizonytalanodtam. Másodév tavaszi félévében határoztam el, hogy 

benyújtom a szükséges igazolásokat, kilépek a komfortzónámból, mert látni szeretnék más 

kultúrákat, szeretnék új embereket megismerni, illetve szeretném megtapasztalni egy fejlett 

ország oktatási rendszerét.  

Finnországra esett a választásom, mert közelinek érzem magamhoz a skandináv 

kultúrát, és rengeteg jót hallottam erről az országról, főleg oktatási szempontból. Az egyetlen 

város, amit választani lehetett, az pedig a délen fekvő Tampere volt.  

A Tamperei Egyetemen pedagógiát tanultam 4 hónapig. Az intézménnyel e-mailen 

keresztül vettem fel a kapcsolatot, miután az itthon benyújtott Erasmus+ pályázatomat 

elfogadták. A fogadó egyetemen is fel kellett töltenem számos dokumentumot pl. motivációs 

levelet angolul, nyelvvizsga-bizonyítványt stb. Ezek után folyamatosan kaptam a 

visszajelzéseket, hogy a feltöltés sikeres, és még elbírálásra vár. Végül értesítettek, hogy 

elfogadták a jelentkezésemet, ami katartikus élmény volt. Innen már nem volt visszaút és 

következett a tervezés (repülőjegyvásárlás, szálláskeresés, tanulmányi szerződés megkötése, 

egyéni tanrend). Szerencsére az egyetem küldött lakhatási lehetőséget, így viszonylag olcsón 

jutottam szálláshoz egy apartmanban. Két lakótársam volt, egy kenyai és egy vietnámi lány, 

akik szintén az egyetem hallgatói voltak. A tamperei egyetem minden Erasmus hallgatónak 

biztosít egy ún. mentort, aki a karunknak megfelelő finn hallgató. Az én mentorom egy nagyon 

segítőkész óvodapedagógus hallgató volt, aki az egyik legjobb barátom is lett.  

2023. augusztus 16-án indultam útnak Budapestről, a Liszt Ferenc repülőtérről. Ezelőtt 

sosem repültem még egyedül, így kissé ijedten, de annál nagyobb izgalommal vágtam neki a 

kalandnak. Helsinkibe érkezett a repülő, és vonattal mentem tovább Tamperébe, ahol a 

mentorom várt, és segített beköltözni a lakásba.  

Az első napokban megismerkedtem a többi hallgatóval, akik szintén Riánál, a 

mentoromnál voltak. Együtt térképeztük fel az egyetemet, annak étkezőjét, vettünk buszbérletet 



és néztük meg a város olyan részeit, ahol érdemes vásárolni. Hiába volt rengeteg másik 

program, amiket a külföldi cserediákoknak szerveztek, nekünk már az első napokban kialakult 

az a baráti kör, ami a mai napig él. Folyamatosan tartjuk a kapcsolatot és találkozunk 

alkalomadtán.  

Általában az egyetem menzáján étkeztünk. Egész nagy adag ételt lehetett szedni, és 

mindig járt saláta is mellé, és mindez csak 3 euróba került. A város közlekedése hasonló 

Debrecenéhez, mert busz, troli és villamos is közlekedik, így viszonylag könnyen el lehet jutni 

egyik pontból a másikba.  

A mindennapok számomra szabadok voltak, ugyanis négy tantárgyam volt a félévben, 

így kényelmesen tudtam teljesíteni a hazai tantárgyak követelményeit is. 

Rengeteg szórakozási lehetőség várt, mert mindig szerveztek programokat, például 

interkulturális vacsora estet, lézerharcot, kirándulásokat stb. Sajnos a legtöbb fizetős volt, így 

én mindig válogattam, hogy mi a számomra legmegfelelőbb. Ezek mellett a barátaimmal 

szerveztünk önállóan kirándulásokat is, például Tallinba (Észtországba) és Stockholmba 

(Svédország), ahova komppal utaztunk. Hatalmas élmény volt mindkettő. A legjobban várt 

utazás Lappföldön volt, amit az egyik egyetemi szervezet hirdetett. A lappföldi tájhoz foghatót 

nem láttam még sosem, a végtelenségig mindent hó borított, csodás tájakat láttunk. 

Megtapasztaltuk az igazi zord időjárást, illetve a sarki fény látványa magával ragadott 

mindannyiunkat.   

Karácsony napján repültem haza, ami szerintem tökéletes időzítés volt, hogy mindenki 

egyszerre meghallgathassa az élményeimet. 

A legjobb, ami történt velem Erasmuson az a barátaim megismerése, akik rengeteget 

adtak a többi tapasztalathoz. Sőt, miattuk volt az egész életre szóló élmény.  

Soha nem gondoltam volna, hogy sikerül megvalósítani ezt az álmomat, hogy meg 

tudom tenni ezt a lépést. Sokan nagy dolognak gondolják, de visszagondolva már szinte 

természetes.  

Hiányozni fog az, hogy teljesen magamra vagyok utalva, magamról kell 

gondoskodnom. Mivel itthon még a családommal lakom, hatalmas segítség, hogy sok mindent 

nem nekem kell megcsinálni. De nagyon szerettem önállóan beosztani az időmet, azt a saját 

akaratom szerint alakítani. A barátaim is rendkívül hiányoznak, és az egész Erasmus élmény. 

Nem véletlenül zeng ódákat a legtöbb hallgató, aki kiutazik. 

Aki gondolkodik azon, hogy kiutazna szívesen, annak szívből ajánlom, hiszen nem 

múlik rajta semmi, sokszor csak önmagunk szabotázsa vagyunk. Merjünk tenni az álmainkért, 



valósítsuk meg önmagunkat, mert nem csak fizikai lényünk utazik, hanem lélekben is utazunk, 

és ezáltal rengeteget növekszünk. 

 

 

 



 

 



 

 



 



 



 


